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1.  Is er een directe connectie met het uitvoeringsprogramma energieneutraal in 2040 en 

de nadere uitwerking van de RES met het concretiseren van zoekgebieden etc.? 

antwoord  Ja, er zeker een connectie. Om een energieneutraal Westfriesland te bereiken is ook 

een toename nodig van duurzame energieopwekking in de regio. De RES-NHN vormt 

hiervoor de basis. In hoofdstuk 8 van het uitvoeringsprogramma is deze connectie 

aangegeven. 

 

2. Energiebesparing is een belangrijk item maar de groei van elektrificatie bij o.a wonen 

en mobiliteit zal de vraag nog verder enorm laten groeien. De besparingsverwachting is 

14 tot ca 30%. De verwachte energievraag in 2030 wordt geraamd op 3,8 TWh en is 

daarmee lager dan de 4,4 TWh uit 2019. Groei naar (veel) meer stroom lijkt 

realistischer. Kunt u, naast deze procentuele besparing, aangeven welk bedrag aan 

groei is berekend door de toename van elektrificatie? 

 

Antwoord Bij de analyse die hiervoor is uitgevoerd werd gekeken naar de totale energievraag in 

Westfriesland. Dat betekent niet alleen elektriciteit, maar bijvoorbeeld ook 

aardgasgebruik in de gebouwde omgeving en brandstofgebruik voor mobiliteit. Dit 

drukten we uit in TWh.  

  

Het klopt dat de elektriciteitsvraag naar verwachting stijgt als gevolg van elektrificatie 

in onder meer de gebouwde omgeving en de mobiliteitssector. Tegelijkertijd neemt de 

totale energievraag naar verwachting af door isolatie (gebouwde omgeving) en 

efficiënter energieverbruik. Een (hybride) warmtepomp voor verwarming van woningen 

of een elektrisch voertuig vraagt meer elektriciteit, maar beperkt de totale 

energievraag. Dit omdat deze oplossingen energie-efficiënter zijn dan respectievelijk 

een HR-ketel of een benzine-/dieselvoertuig.  

   



 

 

3. Besparen door isolatie is topprioriteit en het niveau moet hoog zijn om een 

(toekomstige) stap naar bijv. een warmtepomp te maken. Probleem is dat de kosten 

naar ‘energieneutraal’ wonen hoger zijn dan door besparing op de energierekening 

gecompenseerd kan worden. Dat is helaas in tegenspraak met eerdere berekeningen/ 

verwachtingen. Dat is niet stimulerend en zal met name voor lagere inkomensgroepen 

een nog grotere drempel opwerpen. Welke (financiële) instrumenten zijn er beschikbaar 

om deze groepen te helpen? 

 

Antwoord Isoleren wordt door de stijgende gasprijs steeds interessanter, met name voor lagere 

inkomensgroepen. Er is subsidie beschikbaar via de Investeringssubsidie Duurzame 

Energie en Energiebesparing (ISDE). De Energiebespaarlening van het Nationaal 

Warmtefonds kunnen huiseigenaren inzetten om het resterende bedrag voor isolatie te 

financieren. Dit geld ook voor VvE's, door middel van de Subsidieregeling 

Energiebesparing Eigen Huis (SEEH) en de VvE Energiebespaarlening. 

 

Op Prinsjesdag maakte het (demissionaire) kabinet bekend € 514 miljoen te reserveren 

voor het Nationaal Isolatieprogramma. Hierin wordt speciaal aandacht gevestigd op 

isolatie bij woningen met een slechte energieprestatie. Zowel koop- als huurwoningen 

gaan hiervan profiteren. De precieze invulling van dit programma is echter nog niet 

bekend. 

 

4. Inzet van ambtelijke capaciteit en middelen zijn schaars. Toch wordt de ambitie naar 

49% besparing over ruim 8 jaar en energieneutraal in 2040 niet bijgesteld, behoudens 

door Koggenland. U voorziet geen achterstand door schaarse middelen en personele 

capaciteit. 

 

Antwoord Bij de uitvoering van het uitvoeringsprogramma zijn we inderdaad afhankelijk van 

beschikbare capaciteit en middelen. Dit uitvoeringsprogramma is een eerste stap naar 

een energieneutraal Westfriesland. We gaan deze regelmatig actualiseren. Dit geeft ons 

ook gelegenheid om hierop bij te sturen. Zie ook antwoord 5. 

  

5. Wat betekent de afwijkende positie van Koggenland voor de gezamenlijk gestelde 

technische ambitie en planning? 

Antwoord Op dit moment heeft dit geen gevolgen. We zijn blij dat we met alle Westfriese 

gemeenten dit uitvoeringsprogramma opstelden. Dit geeft een gezamenlijk vertrekpunt. 

Bijsturing doen we bij de periodieke actualisatie. Dit doen we voor wat betreft de 

activiteiten die we samen met de samenwerkingspartners uitvoeren. Maar ook wat 

betreft de benodigde inzet van capaciteit en middelen. Mochten deze onvoldoende 

beschikbaar zijn dan betekent het ook een bijstelling van de ambitie energieneutraal 

Westfriesland.  

 

 

 


